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Sunflowers: Dobrovolnictví, inovace a inspirace ve vzdělávání 

Stav realizace k 30.6.2025 

Projekt „Sunflowers a inovace ve vzdělávání“ byl zahájen v lednu 2025 s cílem podpořit 

profesní růst dobrovolníků v neformálním vzdělávání (ONFV) prostřednictvím dlouhodobého 

vzdělávání a průběžného sebevzdělávání. Už za prvních šest měsíců přinesl projekt řadu 

hodnotných aktivit, které podpořily rozvoj kompetencí dobrovolníků, propojily komunitu a 

přinesly inspiraci z jiných organizací. 

Nové metody práce s dětmi a mládeží – vzdělávání dobrovolnic 

Dne 9. února 2025 proběhla v Litomyšli první vzdělávací akce zaměřená na nové metody práce 

s dětmi a mládeží I. Osmihodinové školení vedla odbornice PhDr. Mgr. Milada Nádvorníková 

a zúčastnily se jej čtyři dobrovolnice organizace Sunflowers. Cílem bylo vybavit je nástroji pro 

moderní, aktivní a smysluplné vzdělávání dětí v neformálním prostředí. 

Vzdělávání bylo zopakováno v témže rozsahu a formátu dne 14. března 2025, kdy se opět 

zapojily ty samé dobrovolnice. Obě vzdělávací akce proběhly jako neakreditované vzdělávací 

programy a tvořily důležitý základ pro další osobní i profesní růst zapojených účastnic. 

Sdílení praxe a inspirace na hradě Nový Šaumburk 

Další významnou aktivitou byla spolupráce se spolkem Nový Šaumburk z Valašského 

Meziříčí.. Dobrovolnice se zapojily do třífázového cyklu, který zahrnoval společnou přípravu 

s lektorem dne 19. 5. 2025, návštěvu 28.5.2025 s účastí lektora pana Třetiny, a následnou reflexi 

dne 30. 5. 2025. 

Během návštěvy se dobrovolnice inspirovaly metodami zážitkového vzdělávání, využíváním 

místní historie, zapojováním rodičů i práce s komunitou. Pan Třetina představil aktivity spolku 

– od výprav na hrad přes tvořivé dílny až po komunitní brigády. Diskutovalo se o organizaci 

akcí, motivaci dobrovolníků i o tom, jak dětem nabídnout smysluplný zážitek, který rozvíjí 

nejen znalosti, ale i vztah k místu, kde žijí. 

Reflexe ukázala, že dobrovolnice si odnáší konkrétní nápady pro vlastní praxi – například větší 

zapojení příběhu a hry, aktivnější roli dětí či silnější propojení s komunitou. Celý cyklus trval 

8 hodin a byl hodnocen jako velmi přínosný a motivační. 
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Komunitní setkání: Podpora dětského potenciálu 

Ve čtvrtek 20. června 2025 proběhlo v prostorách Sunflowers komunitní setkání rodičů, 

dobrovolníků, zástupců veřejnosti a dětí, které vedl odborník Ing. Lukáš Slovák. Téma se 

soustředilo na rozvoj přirozených schopností dětí a význam prostředí, ve kterém se děti cítí 

bezpečně, přijatě a mohou růst. 

Setkání mělo podobu přednášky s následnou moderovanou diskusí, kde se sdílely zkušenosti, 

nápady i konkrétní situace z praxe. Velký důraz byl kladen na respekt, naslouchání a budování 

důvěry mezi dospělými a dětmi. Výstupem byly nejen praktické tipy, jak rozvíjet dětský 

potenciál bez tlaku, ale i posílení vztahů mezi rodinami, dobrovolníky a komunitou. 

Do akce se aktivně zapojili zástupci ONFV, rodiče i děti. Účastníků bylo celkem 9 dospělých 

osob z cílových skupin (4 rodiče, 2 dobrovolníci, 3 zástupci veřejnosti) a děti v roli diváků. 

Setkání podpořilo mezigenerační porozumění a otevřenost ke kulturní rozmanitosti. 

Viditelnost a informovanost 

Veškeré aktivity projektu byly průběžně sdíleny na webových stránkách a sociálních sítích 

projektu. Na veřejně přístupném místě byl umístěn informační plakát o velikosti A3 a všechny 

dokumenty určené pro veřejnost obsahují logolink projektu. Účastníci byli o podpoře z projektu 

vždy informováni. 

 

Projekt Sunflowers tak od ledna do června 2025 ukázal, jak efektivní může být kombinace 

vzdělávání, sdílení zkušeností a komunitního dialogu. Těšíme se na další aktivity a společný 

růst! 

 

Ing, Naděžda Klvaňová  

Předsedkyně spolku  

 

 


